



中国科技核心期刊
陕西省优秀期刊



QK2111317

国际标准连续出版物号
ISSN0488-5368
国内统一连续出版物号
CN61-1089/S

陕西农业科学

SHAANXI NONGYE KEXUE
SHAANXI JOURNAL OF AGRICULTURAL SCIENCES

2021

第67卷 第3期
Vol.67 No.3

西北农林科技大学 主办

目次

· 试验研究 ·

- 苗期割苗对玉米生育性状及产量性状的影响 陈 鸿(1)
- 鲁南经济带小麦产量与主要农艺性状的灰色关联度分析
..... 李 龙,李宝强,孔令国,王 靖,周忠新,樊青峰(5)
- 玉米品种密度试验研究 常艳丽,刘 肖,师仰新,高雄东,李 娜,辛海滨,姜海和(9)
- 不同覆膜材料对旱地农田土壤理化性质及春玉米产量的影响 王 雯,白盼盼,张 雄(12)
- 浅议延安市马铃薯间作玉米在不同行比模式下效益分析
..... 李 媛,郑太波,党菲菲,杜红梅,王春霞,宋 云(17)
- 不同土壤改良剂对玉米幼苗生理生长特性的影响 田 丽,苏改艳,高平安,李小炜(20)
- 种植密度对陕北风沙滩区春玉米产量影响研究 张 洁,李 霞,邬小春,张继轩,黑文聪(24)
- 高产高效适宜机械化油菜新品种汉油 12 号的选育
..... 谯国鹏,李 英,王风敏,习广清,邢丽红,薛 艳(28)
- 施肥模式对菠菜幼苗的生理响应 李堆淑,顷少琨,刘少欢,周雪林,杨佳敏(31)
- 尾叶香茶菜挥发油化学成分分析及抗炎能力研究 黄 婷,李春艳,肖海雯,李晓敏(36)
- 观光生态茶园刺蛾防治药剂的田间防效及对家蚕残毒试验 杨朝霞(30)
- 直立委陵菜种子萌发对环境因子的响应 李 阳,李 想,丁芳兵,李 倩(44)
- 普洱茶茶褐素的制备工艺、组成结构与生理功效研究进展 孙韶阳,李 江,代秋琼(50)
- 甘肃党参根腐病防治新技术栽培密度研究 孙新荣,仲彩萍,张维彪(56)
- 菊楂决明饮单煎和共煎对化学成分及抗氧化活性的影响
..... 李筱玲,何长安,杜 荣,李振渝,田添龙,魏西朋,罗花花(60)
- 奥泉方舟营养水对黄瓜营养生长促进作用及对黄瓜灰霉病抑制效果研究 王 东,魏向阳(74)
- 山茱萸多糖对脑微血管内皮细胞氧化损伤的保护作用研究 郭耀东,张晓文,马应卓,梁旭华(77)
- 1.8%复硝酚钠水剂对番茄生长和果实品质的影响 张 毅,杨 非(83)

· 讨论与建议 ·

- 高产多抗粮饲兼用玉米陕科 9 号品种选育与利用
..... 孟庆立,张宏军,范春燕,雷格丽,高 敏,张仁和,王国兴,裴文东(86)
- 装配式新型保温大棚红枣下垂式双枝整形及三年丰产栽培试验总结
..... 郭小云,卢大银,折叶军,丁美玲,高红艳,苏 雄,冯 睿(89)
- 草地贪夜蛾对玉米的危害及防控对策 邹 兰,赵朝阳,丁亦非,邵书静,李建设,马军政(91)
- 美国康涅狄格州雪茄烟叶生产技术概况 范静苑,胡 希,徐 恒,邵 雨,廖占和,向小华(94)

· 实用技术 ·

- 荃香优 89 在浏阳示范种植表现及高产栽培技术
..... 郑 平,王 涛,罗兴红,黎良平,郑儒斌,罗梦瑶,冯春水(98)
- 秋季胡萝卜高效生产栽培技术 赵银平,李 倩,许丽婷(103)

期刊基本参数: CN61-1089/S * 1955 * b * A4 * 104 * zh * P * ¥15.00 * 1500 * 24 * 2021-3

主 编: 赵敏娟 常务副主编: 杨继涛

责任编辑: 李 侠 英文编辑: 强百发

SHAANXI JOURNAL OF AGRICULTURAL SCIENCES

Number 3 Mar. 2021 Total 486

Contents

Experimental Study

- Effect of Seedling – Cutting on Growth and Yield Traits at Maize Seedling Stage CHEN Hong(1)
- Grey Correlation Analysis of Wheat Yield and Main Agronomic Characters in South Shandong Economic Belt
..... LI Long, et al. (5)
- Experiment Study on Planting Densities in Maize CHANG Yanli, et al. (9)
- Effects of Different Mulching Films on Soil Physiochemical Properties and Spring Maize Yield in Dry Land
..... WANG Wen, et al. (12)
- Benefit Analysis of Potato/Maize Intercropping under Different Row Ratios in Yan’an LI Yuan, et al. (17)
- Effects of Different Soil Amendments on Physiological Growth Characteristics of Maize Seedlings TIAN Li, et al. (20)
- Study on Effect of Planting Density on Yield of Spring Maize in Wind Sandy Beach Area of Northern Shaanxi
..... ZHANG Jie, et al. (24)
- Breeding of A New Mechanized High Yield and High Efficient Rape Variety ‘*Hanyou12*’ CHEN Guopeng, et al. (28)
- Physiological Response of Fertilization Patterns to *Spinacia oleracea* Seedlings LI Duishu, et al. (31)
- Study on Chemical Constituents and Anti – inflammatory Ability of *Isodon excia* (Maxin.) Hara HUANG Ting, et al. (36)
- Field Efficacy of Medicament for Control of Tea Spiny Moths in Tourist and Ecological Tea Gardens and Its Residual Toxicity Experiment on Silkworm YANG Zhaoxia(40)
- Response of *Potentilla recta* Seed Germination to Environmental Factors LI Yang, et al. (44)
- Advance of Research in Preparation Technology, Composition Structure and Physiological Effect of Theabrownin in Pu – erh Tea
..... SUN Shaoyang, et al. (50)
- Study on Planting Density in New Technology for Control of *Codonopsis pilosula* Root Rot in Gansu Province ... SUN Xinrong(56)
- Effects of Single Decoction and Total Decoction of Chrysanthemum, Hawthorn and Cassia on Chemical Composition and Antioxidant Activity LI Xiaoling, et al. (60)
- Effect of Aqueous Nutrient Water on Promotion of Cucumber Nutrition and Growth and Control of Cucumber Gray Mold
..... WANG Dong, et al. (74)
- Protective Effect of Polysaccharide from *Fructus Corni* on Oxidative Damage in Brain Microvascular Endothelial Cells
..... GUO Yaodong, et al. (77)
- Effect of Sodium Nitrophenolate 1.8% AS on Tomato Growth and Fruit Quality ZHANG Yi, et al. (83)

Discussion and Suggestions

- Breeding and Utilization of High – yield and Multi – resistance Maize Variety ‘*Shaanke 9*’ MENG Qingli, et al. (86)
- A Summary of Red Jujube Drooping Double – branch Shaping and Three – year High Yield Cultivation in Assembly Type New Thermal Insulation Greenhouse Guo Xiaoyun, et al. (89)
- Harm of *Spodoptera frugiperda* to Maize and Measures for Its Prevention and Control ZOU Lan, et al. (91)
- Overview of Production Technology of Cigar Tobacco in Connecticut of United States FAN Jingyuan, et al. (94)

Practical Technology

- Demonstration Performance and High Yield Cultivation Technique of ‘*Quanxiangyou 89*’ in Liuyang
..... ZHENG Ping, et al. (98)
- Techniques for Efficient Production and Cultivation of Carrot in Autumn ZHAO Yiping, et al. (103)

本刊荣誉:

● 中国科技核心期刊(中国科学技术信息研究所)

● 陕西省优秀期刊

收录本刊的数据库及源期刊

● 万方数据-数字化期刊群

● 中国知网(中)

● 国家图书馆馆藏

● 维普收录(中)

● 超星收录(中)

● 统计源核心期刊(中国科技论文核心期刊)

● 中国期刊全文数据库(CJFD)

● 中国核心期刊遴选数据库

陕西农业科学

Shaanxi Nongye Kexue

月刊 (1955年创刊)

第67卷 第3期 2021年3月25日

SHAANXI JOURNAL

OF AGRICULTURAL SCIENCES

Monthly (Started in 1955)

Vol.67 No.3 Mar. 2021

主管单位: 中华人民共和国教育部
主办单位: 西北农林科技大学
主 编: 赵敏娟
副 主 编: 张 寒
常务副主编: 杨继涛
编辑出版: 《陕西农业科学》编辑部
地 址: 陕西·杨凌·西北农林科技大学
西林校区458# 712100
电 话: (029) 87082550
电子信箱: snkx000@163.com
责任编辑: 李 侠
发行单位: 陕西省邮政报刊发行局
印刷单位: 陕西森奥印务有限公司
发行范围: 国内外公开发行
在线投稿网址: <http://sxnykx.cnjournals.com/ch/index.aspx>

Administrated by Ministry of Education of the People's Republic of China
Sponsored by Northwest A&F University
Editor in Chief ZHAO Minjuan
Associate Editor-in-Chief ZHANG Han
Executive Associate Editor-in-Chief YANG Jitao
Edited and Published by Editorial Office of Journal of Shaanxi
Agricultural Sciences
Address # 458, Northwest A&F University, Yangling, Shaanxi, China 712100
Tel. 029-87082550
E-maill snkx000@163.com
Responsible Editor LI Xia
Distributed by Shaanxi Bureau of Post Service & Newspaper and
Periodicals Distribution
Printed by Shaanxi Senao Printing Co., Ltd.
Distribution Area China and Worldwide

ISSN 0488-5368



9 770488 536216

刊 号:

国际标准连续出版物号
ISSN0488-5368
国内统一连续出版物号
CN61-1089/S

国内邮发代号: 52-50

广告经营许可证 陕工商广字03-031号

定价: 15.00元